
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 3/2003 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 108/2003 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Μη γενίκευση συζήτησης επί του 1ου θέματος 
«Επί επερωτήσεως δημοτικού συμβούλου 
Δημητρίου Ταχματζίδη». 

 
       Σήμερα 20 Ιανουαρίου του έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε έκτακτη συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 17-1-2003 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα 30 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Γ. Μανακούλης 
2. Α. Γκαμπέσης   Κ. Μιχαηλίδης 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   Π. Πιτούλιας 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Ποταμόπουλος 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος    
12. Γ. Τροχόπουλος    
13. Μ. Σακαλής    
14. Χ. Φουρνιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 

109/2003 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι. 
Κουρουζίδης.  
  

15. Χ. Ντόβας 
16. Σ. Κρομμύδας 
17. Β. Ρήσσου 
18. Κ. Χιονίδης 
19. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
20. Ι. Κουρουζίδης 
21. Μ. Γαβρίδης   
22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Δ. Ταχματζίδης 
26. Σ. Μηλιόπουλος 
27. Α. Παπαστεργίου 
28. Κ. Πουλασουχίδης 
29. Η. Σοφιανίδης 
30. Γ. Ορφανίδης 

 



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 

έθεσε υπόψη του συμβουλίου την από 15-1-2003 επερώτηση του Δημητρίου 
Ταχματζίδη, δημοτικού συμβούλου του Συνδυασμού «Όμορφη και Ανθρώπινη 
Πόλη», που έχει ως εξής: 

Στις  1-1-2003 με προφορική εντολή ο Δήμαρχος αρνήθηκε  την παροχή 
εργασίας στους εργαζόμενους στα Τ.Σ.Α. παρά το γεγονός ότι οι εργαζόμενοι είχαν 
αποφάσεις από τα Δ.Σ. των Νομικών Προσώπων της ΔΕΤΟΠΟΚΑ (46/2 & 55/02) 
και του ΗΦΑΙΣΤΟΥ (8/02 & 27/02), για συνέχιση των δράσεων και άρα συνέχιση 
της εργασίας τους. 

ΕΠΕΡΩΤΑΤΑΙ Ο Δήμαρχος : 
 Γιατί προεκλογικά  έλεγε άλλα και άλλα σήμερα ως Δημοτική Αρχή κάνει; 
 Πως είναι δυνατόν να συνεχίζονται  οι δράσεις και να απολύονται οι 

εργαζόμενοι τη στιγμή που η κοινωνική τους προσφορά είναι 
αδιαμφισβήτητη; 

 Τι θα γίνει με τους 200 ανήμπορους ηλικιωμένους συμπολίτες μας; 
 Η λήξη της επι/σης σημαίνει και λήξη του προγράμματος; 
 Υπάρχει τελικά Τοπικό Σύμφωνο Απασχόλησης; 
 Με αυτές τις πρακτικές θα καταπολεμήσετε την ανεργία; 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος: Κε Ταχματζίδη, έχετε το λόγο για ν’ αναπτύξετε την επερώτησή 

σας. 
Ταχματζίδης: Κε Πρόεδρε, Κυρίες και Κύριοι Σύμβουλοι, 

Η αναγκαιότητα της επερώτησής μου δεν προέκυψε από την άρνηση του κ. 
Δημάρχου στην προηγούμενη συνεδρίαση να συζητηθεί προ ημερησίας το θέμα των 
Τ.Σ.Α., αλλά από την τοποθέτησή του που με έκπληξη διαπίστωσα ότι ο κ. Δήμαρχος, 
όχι μόνο δεν γνωρίζει τι είναι τα Τ.Σ.Α. αλλά με αυθαίρετες ενέργειες βάζει σε 
περιπέτεια τόσο την κοινωνική συνοχή και ειρήνη στην πόλη όσο και την εύρυθμη 
λειτουργία των Νομικών Προσώπων καταργώντας ουσιαστικά την αυτονομία και 
αυτοτέλειά τους, λες και υπάρχει κράτος ΛΟΥΔΟΒΙΚΟΥ. 

Σύντομα θα πω τι είναι τα Τ.Σ.Α. 
Είναι Τοπικές Πρωτοβουλίες, συμφωνίες, σχήματα, συνεργασίες για την 

απασχόληση, ανάμεσα σε ΤΟΠΙΚΟΥΣ ΦΟΡΕΙΣ, επιχειρήσεις, για την προώθηση της 
απασχόλησης κυρίως σε τομείς των λεγόμενων «νέων κοιτασμάτων απασχόλησης» 
(όπως κοινωνική φροντίδα, βοήθεια στο σπίτι, κλπ.) για την αντιμετώπιση της 
ανεργίας. 

Και βέβαια, επειδή δεν το γνωρίζετε σας το λέω ότι ήταν ΞΕΚΑΘΑΡΟ από 
το ξεκίνημά τους ότι τα  Τ.Σ.Α. δεν αφορούν προκαθορισμένες ενέργειες και δράσεις, 
αλλά διαμορφώνονται στη βάση της ΚΟΙΝΗΣ ΤΟΠΙΚΗΣ ΘΕΛΗΣΗΣ των  
ΕΜΠΛΕΚΟΜΕΝΩΝ ΦΟΡΕΩΝ και των ΑΝΑΓΚΩΝ της περιοχής. Και επειδή δεν 
γνωρίζετε να σας πω ότι ήταν ΞΕΚΑΘΑΡΟ  από την αρχή τα Τ.Σ.Α. δεν είναι ένα νέο 
πρόγραμμα κοινοτικής χρηματοδότησης. Δεν αποβλέπουν σε επιπλέον κοινοτικούς 
πόρους για χρηματοδότηση δράσεων που αναπτύσσουν. 

Η ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΗΣΗ ΤΟΥΣ 
Η χρηματοδότησή τους θα προέρχεται από κοινοτικούς, ιδιωτικούς πόρους. 
ΣΗΜΑΝΤΙΚΟ όμως παράγοντα για την συνέχιση και ΒΙΩΣΙΜΟΤΗΤΑ  των 

δράσεων που αναπτύσσουν τα Τ.Σ.Α. αποτελεί η ενεργοποίηση ΤΟΠΙΚΩΝ ΠΟΡΩΝ 
που σταδιακά θα αναλαμβάνουν το κύριο βάρος της χρηματοδότησης μετά την 
αξιολόγηση της προσφοράς των δράσεων από τους ίδιους τους φορείς. 



Δηλαδή, ήταν γνωστό από την αρχή ότι η χρηματοδότησή τους δεν θα 
προέρχεται συνέχεια από τα γνωστά προγράμματα επιδότησης νέων θέσεων εργασίας 
του Ο.Α.Ε.Δ. αλλά μετά το τέλος των 30 μηνών και αφού ο φορέας που υλοποιεί τις 
δράσεις τις αξιολογήσει και κρίνει ότι πρέπει να τις συνεχίσει ή τις σταματά με 
απόφασή του, και τέτοιες αποφάσεις κ. συνάδελφοι των Νομικών Προσώπων δεν 
υπάρχουν. Αντίθετα υπάρχουν αποφάσεις συνέχισης των προγραμμάτων και βέβαια 
με ίδια χρηματοδότηση.  

Για να ενισχύσω την επιχειρηματολογία μου, θα σας διαβάσω την υπ΄αριθ. 
33021/99 απόφαση του Υπουργού Εργασίας  για το πρόγραμμα: ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α παρ. 
2 ορίζει «το πρόγραμμα  περιλαμβάνει (2) στάδια, ήτοι, στάδιο πρακτικής άσκησης 
για την απόκτηση επαγγελματικής εμπειρίας και στάδιο απασχόλησης». 

ΣΤΑΔΙΟ ΠΡΑΚΤΙΚΗΣ ΑΣΚΗΣΗΣ-Διάρκεια 
Το στάδιο αυτό αφορά στους νεοεισερχομένους στην αγορά εργασίας… 

Στην προσαρμογή του ανέργου στις πραγματικές συνθήκες λειτουργίας της 
επιχείρησης με στόχο  την οριστική ένταξή του σε αυτήν.  

ΣΤΟ ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β΄ (της ίδιας απόφασης) ορίζει: «στις περιοχές 
…ΗΜΑΘΙΑ … στις οποίες έχουν συσταθεί Τ.Σ.Α. δημιουργούνται θέσεις εργασίας 
από τις εν γένει δράσεις τους, ισχύουν τα παρακάτω. Η διάρκεια επιχορήγησης είναι 
30 μήνες. 

Αυτή λοιπόν η φιλοσοφία των Τ.Σ.Α. Αυτή είναι η ΑΛΗΘΕΙΑ. 
Άρα, ψευδώς ισχυρίζεται ο κ. Δήμαρχος ότι η λήξη της επιχορήγησης 

σημαίνει και λήξη του Τ.Σ.Α. και άρα των δράσεων. 
Αυτά λοιπόν τα γνωρίζουν οι εργαζόμενοι, τα γνωρίζουν όσοι ασχολούνται 

με τα Τ.Σ.Α. γι αυτό ήταν παρόντες στην προηγούμενη συνεδρίαση και όχι γιατί 
«πολιτικά γραφεία διοργάνωσαν φιέστα» όπως άστοχα είπατε. 

Η φιλοσοφία σας και η λογική σας οδήγησαν  σε αυτήν την συσπείρωση των 
εργαζομένων. Μια φιλοσοφία που συνοψίζεται σε μία και μόνο «ΝΕΑ ΙΔΕΑ», 
«κόψτε τον λαιμό σας δεν υπάρχει επιχορήγηση, τέλος η εργασία»  και αυτοί οι 
αχάριστοι αντί να σας πουν ευχαριστώ και να σας χειροκροτήσουν για τη λογική σας, 
οργάνωσαν αυτή τη φιέστα. ΔΕΞΙΑ η ΠΟΛΙΤΙΚΗ σας, ΑΔΕΞΙΑ όμως η πρακτική 
και λογική σας. 

Θα ήθελα, προς γνώση του Σώματος, να διαβάσω την υπ΄αριθ. 6746/99 
απόφαση του Ο.Α.Ε.Δ. για την Δ.Ε.ΤΟ.ΠΟ.Κ.Α., η οποία λέει: «Απόφαση για την 
υπαγωγή της επιχείρησης στο πρόγραμμα επιχορήγησης για την απόκτηση 
επαγγελματικής εμπειρίας κλπ…». Ξεκαθαρίζεται λοιπόν γιατί το τέλος της 
επιχορήγησης δεν σημαίνει και τέλος των δράσεων.  

Αφού λοιπόν έληξε η επιχορήγηση του Ο.Α.Ε.Δ. και αποφασίζουμε εμείς να 
ζητήσουμε συνέχιση της χρηματοδότησης, υπάρχει η άρνηση του Ο.Α.Ε.Δ. για το 
αίτημα αυτό και όχι των δράσεων, γιατί, η Διοίκηση του Ο.Α.Ε.Δ.δεν μπορεί να 
αποφασίσει για τα Τ.Σ.Α. που είναι συμφωνία τοπική, τοπική πρωτοβουλία των 
φορέων ανάπτυξης του Νομού, μετά λοιπόν υπάρχουν οι αποφάσεις των Νομικών 
Προσώπων που ανανεώνουν δράσεις και την απασχόληση και μετά την 31-12-2002. 

Αυτές λοιπόν, σεις τις θεωρείτε παράνομες. Το εσείς όμως δε λέει τίποτα, 
γιατί αποφάσεις συλλογικών αυτόνομων Νομικών Προσώπων δεν ανακαλούνται με 
προφορικές εντολές Δημάρχου και βεβαίως, εργαζόμενοι που έχουν αποφάσεις στα 
χέρια τους προφορικά, δεν απολύονται. Αυτό είναι ατόπημα. Και βέβαια, προχωράτε 
σε ακόμη πιο φιλεργατική στάση λέγοντας στους εργαζόμενους ότι «είστε σαν τα 
γάλατα , έχετε ημερομηνία λήξης». Τώρα, ποιος σας έδωσε αυτό το δικαίωμα, το 
δικαίωμα μιας τέτοιας δημοκρατικής συμπεριφοράς δεν γνωρίζω, πάντως σίγουρα όχι 
το 40%. 



Βέβαια, μη βιαστείτε να μας πείτε είστε το 54%, αυτό το ξέρουμε και βεβαίως 
αναγνωρίζουμε τη δημοκρατία της κάλπης, εκείνο όμως που αντιμαχόμαστε είναι η 
κάλπικη δημοκρατία που πάτε να λανσάρετε. 

Σας διαβάζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, μια ΑΤΟΜΙΚΗ ΣΥΜΒΑΣΗ 
ΕΡΓΑΣΙΑΣ, λέει: «Ο εργοδότης προσλαμβάνει μέσω του Τ.Σ.Α τους εργαζόμενους 
με  Σύμβαση Εξαρτημένης Εργασίας …ε)η σύμβαση εργασίας λύεται αυτοδίκαια με 
την από το Νόμο περί Τ.Σ.Α προβλεπόμενη προθεσμία». Το άρθρο 4 του Νόμου 2639 
ορίζει: «οι φορείς μπορούν να συνάπτουν  για την πραγματοποίηση των στόχων 
αυτών, ειδικές συλλογικές συμφωνίες σχετικά με την εκτέλεση συγκεκριμένου έργου 
ή την άσκηση συγκεκριμένης δραστηριότητας οικονομικού ή κοινωνικού ή 
πολιτιστικού χαρακτήρα, στις οποίες ορίζεται η διάρκεια ισχύος και όλοι οι όροι 
εφαρμογής…». Τι λέει ο νόμος, κάναμε μία συμφωνία για δράσεις οι φορείς και 
ορίζεται ο χρόνος ισχύος.  

Τα Τ.Σ.Α υπάρχουν, οι δράσεις συνεχίζονται, χρηματοδότηση υπάρχει από το 
Φορέα που υλοποιεί τις δράσεις. Άρα, για να λυθεί  αυτοδίκαια πρέπει να μην 
υπάρχει αντικείμενο, πρέπει να καταργηθεί η δράση. 

Κάντε το, βγείτε να το πείτε  και ξέρετε, μου δίνεται την εντύπωση σαν αυτόν 
που ενώ ήταν στην ξηρά φώναζε να ανέβει να κουμαντάρει το πλοίο και όταν 
ανέβηκε τον έπιασε η θάλασσα και από τη ζαλάδα του δεν ξέρει τι λέει και τι κάνει.  

Δεν μπορείτε να λέτε σε εργαζόμενους που έχουν ένσημα κολλημένα τον 
Δεκέμβρη, δεν σας αναγνωρίζω, δεν υπάρχετε. Θα τους αναγνωρίσετε θέλετε δεν 
θέλετε, δεν μπορείτε όσο και να προσπαθείτε να μας οδηγήσετε στη δεκαετία του ΄60. 

Τελειώνοντας να πω στο Σώμα, ενημερωτικά, ότι Τ.Σ.Α υπάρχει. Γιατί είναι 
αναληθές και ο Δήμαρχος πολλές φορές το ισχυρίζεται ότι το Τ.Σ.Α δεν υπάρχει. 

Το Τ.Σ.Α υπάρχει. Συμμετέχουν σε αυτό: 
1)Η Νομαρχιακή Αυτ/ση Ημαθίας, 2)Όλοι οι Δήμοι, 3)η Αναπτυξιακή 

Ημαθίας Α.Ε., 4)Ε.Α.Σ. του Νομού, 5)Το Εργατικό Κέντρο, 6)Το Επιμελητήριο 
Ημαθίας, 7) Η Ευρωφάρμ. 

Στο Δ.Σ. του Τ.Σ.Α συμμετέχουν μετά από εκλογές: 
1)Το Επιμελητήριο Ημαθίας, 2)το Εργατικό Κέντρο, 3)η Νομαρχιακή Αυτ/ση 

Ημαθίας, 4)ο Δήμος Μελίκης, 5)ο Δήμος Νάουσας, 6)εκπρόσωπος της 
Αναπτυξιακής, 7)η  Ε.Α.Σ. Αλεξάνδρειας. 

Εδώ να τονίσω ότι το Σύμφωνο θα διαλυθεί μόνο και όταν ένας από τους 
βασικούς εταίρους, που βάση του Νόμου είναι το Εργατικό Κέντρο και το 
Επιμελητήριο Ημαθίας, αποχωρήσει. Αν κάποιος άλλος φορέας αποχωρήσει, το 
Τ.Σ.Α. υπάρχει.  

Τελειώνοντας να πω ότι ακούσαμε τον κ. Δήμαρχο να λέει ότι δεν μπορεί ο 
Δημότης να πληρώνει δρχ. γι αυτές τις δράσεις. Δεν νομίζω ότι είναι κενό ανθρωπιάς 
και ευαισθησίας. Δεν νομίζω να είναι υψηλή μορφή αλληλεγγύης, είναι ένα αίσθημα 
πιο ευρύ, είναι το ένστικτο ανθρώπινης κοινωνικότητας απέναντι στους μοναχικούς 
ηλικιωμένους που δέχονταν καθημερινά τη βοήθεια στο σπίτι, και το σταματήσατε, 
προς τις εργαζόμενες μητέρες που η επέκταση του σχολικού ωραρίου τις 
εξυπηρετούσε, προς τους νέους και τις οικογένειές τους που χρειάζονται ψυχολογική 
υποστήριξη. Και σταμάτησαν όλα αυτά. 

Και αφού έχετε τη διαβεβαίωση του Υπουργού Δημόσιας Τάξης ότι τα 
χρήματα των δράσεων βρέθηκαν και μέσα στο Γενάρη θα κατατεθούν, για να μην 
επιβαρύνετε τον δημότη σας, το αρνηθήκατε. Γιατί; Έτσι καταπολεμάτε την ανεργία; 

Τέλος να πω ότι αν το πρόβλημά σας είναι οι συγκεκριμένοι εργαζόμενοι, 
δηλαδή αυτό που είπατε τόσοι περιμένουν δικοί μας, σας λέω ότι αν υπάρξει έστω και 
μία τέτοια περίπτωση θα υλοποιήσω την απόφαση της Διοίκησης του Εργατικού 



Κέντρου να αποχωρήσουμε από το Τ.Σ.Α που όπως σας είπα, τα πάντα διαλύονται 
και έτσι τα δικά σας παιδιά θα περιμένουν πολύ ακόμα για να πιάσουν δουλειά. 

Νομίζω κ. Πρόεδρε, ότι θα πρέπει να γενικευθεί η συζήτηση και αυτό 
προτείνω. 

Δήμαρχος : Ευχαριστώ τον κ. Ταχματζίδη για την επερώτηση που έκανε. Σε 
άλλες εποχές θα κινδύνευε να κατηγορηθεί ότι συνεργαζόμαστε και να διαγραφεί. 
Αναρωτιέμαι αν αυτή η επερώτηση απευθύνεται στον σημερινό Δήμαρχο ή στον 
προηγούμενο. Μάλλον στην προηγούμενη δημοτική αρχή ήθελε να κάνει την 
επερώτηση ο κ. Ταχματζίδης και όχι σε εμένα. Ευχαριστώ επίσης για τη θεωρία των 
ΤΣΑ. Το αν γνωρίζουμε ή όχι τι είναι τα ΤΣΑ, κρίνεται καθημερινά και θα κριθεί από 
την πορεία μας. Για ποιο πράγμα επερωτάται η παρούσα δημοτική αρχή; Στην ουσία 
ο κ. Ταχματζίδης απέφυγε να αναπτύξει, γιατί αυτό έπρεπε να κάνει, την επερώτησή 
του. Είπε  οτιδήποτε άλλο έκτός από το να αναπτύξει την επερώτησή του, για να 
μάθουν και οι παριστάμενοι συνδημότες μας ποια είναι η ερώτηση και τι αφορά. 
Ακούσαμε τη γνωστή θεωρία των ΤΣΑ. Ευχαριστώ που μου δίνεται η δυνατότητα να 
μάθουν οι συμπολίτες μας την αλήθεια και σήμερα θα την μάθουν.  

Τον Μάρτιο του 200Ο, προεκλογική περίοδο, η προηγούμενη δημοτική αρχή 
προσλαμβάνει περίπου 130 άτομα, ενώ είναι γνωστό από την εκλογική νομοθεσία ότι 
απαγορεύονται οποιεσδήποτε προσλήψεις και υπηρεσιακές μεταβολές. Οι εκλογές 
ήταν τον Απρίλιο και μέχρι 31 Μαρτίου προσλάμβαναν στο δήμο, μέσω των ΤΣΑ, 
υπαλλήλους για να απασχοληθούν σε κάποιες δράσεις. Είναι το γνωστό τερτίπι. 
Προσλαμβάνουμε προσωπικό καταστρατηγώντας διατάξεις του ΑΣΕΠ. Για κάποια 
παιδιά της Βέροιας ισχύει ο Νόμος Πεπονή (του ΑΣΕΠ), αλλά για κάποια άλλα πιο 
γνωστά παιδιά υπάρχουν  και άλλοι Νόμοι.24 μήνες ήταν η αρχική σύμβαση με 
δυνατότητα ανανέωσης άλλους 6 μήνες. Τον Απρίλιο, και ενώ έχει λήξει η 24μηνη 
σύμβαση, έρχεται θέμα στο Δ.Σ. ύστερα από αίτημα των υπαλλήλων των ΤΣΑ και 
ζητούν τη συμπαράσταση του Δ.Σ. για παράταση άλλους 6 μήνες, όπως είχε το 
δικαίωμα από το νόμο. Εκδύσει ψήφισμα το Δ.Σ. και ζητάει από την Κυβέρνηση 
εκτός από τα μισθολογικά προβλήματα των άλλων υπαλλήλων των δημοτικών 
επιχειρήσεων να ικανοποιηθούν, αλλά και να ανανεωθούν, οι συμβάσεις των 
εργαζομένων στα ΤΣΑ για 6 μήνες. Τελειώνει και αυτό το 6μηνο, οι δημοτικές  
επιχειρήσεις παίρνουν αποφάσεις, ανανεώνουν για 6 μήνες τις συμβάσεις, χωρίς να 
ανανεώσουν και τις ατομικές συμβάσεις εργασίας των εργαζομένων στα ΤΣΑ.  Τον 
Σεπτέμβριο του 2002, προεκλογική περίοδος, (εδώ αρχίζει η παρανομία), 
αποφασίζουν τα διοικητικά συμβούλια των 2 επιχειρήσεων (ΔΕΤΟΠΟΚΑ & 
ΗΦΑΙΣΤΟΣ) , να παρατείνουν τις συμβάσεις των ΤΣΑ μέχρι 31-12-02. Γιατί λοιπόν, 
αφού είχαν αναπτύξει δράσεις, δεν ανανέωσαν για 18 μήνες τις συμβάσεις; Και 
επειδή ήταν γνωστό πλέον το αποτέλεσμα  των δημοτικών εκλογών του Οκτωβρίου 
στις 20 Δεκεμβρίου συνεδριάζει εκτάκτως το διοικητικό συμβούλιο της ΔΕΤΟΠΟΚΑ 
και κατά πλειοψηφία ανανεώνει για άλλο 1 χρόνο τις συμβάσεις. 2η παρανομία. 
Για να δούμε τις δράσεις που ανέπτυξε ο Δήμος και οι δημοτικές επιχειρήσεις. Στην 
κοινωνική πολιτική από τους 64 προσληφθέντες εργαζόμενους στην ΔΕΤΟΠΟΚΑ, 
απασχολούνται στο πρόγραμμα «Βοήθεια στο σπίτι» 9 άτομα. Στην διεύρυνση του 
σχολικού ωραρίου (στο ολοήμερο σχολείο) στο 7ο,11ο ,1ο & 9ο και ενώ λειτουργούν 
τα ολοήμερα σχολεία του δημοσίου, απασχολούνται 13 άτομα. Στην τουριστική 
προβολή (στα 2 περίπτερα και στο Κέντρο Τουριστικής Πληροφόρησης του Δήμου), 
απασχολούνται 8 άτομα. Σύνολο 30. Οι άλλοι 35 ήταν οι εξής: Υπάλληλοι γραφείου 
μέσα στο Δήμο 5 άτομα. Στην επιθεώρηση εργασίας 1 άτομο. Στο Κέντρο 
Πολιτιστικών Πρωτοβουλιών 5 άτομα. Στο Βρεφονηπιακό Σταθμό «Ζωγιοπούλου» 3 
άτομα. Στο Β΄ παιδικό Σταθμό του Εργοχωρίου 1 άτομο. Στο Γ΄ Παιδικό Σταθμό 1 



άτομο. Στις παραδοσιακές Κυψέλες (στα άτομα με ειδικές ανάγκες)2 άτομα. Στο 
Ινστιτούτο  Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής 1 άτομο. Στο ΚΠΠΕ και στη Στέγη 3 
καθαρίστριες και 3 τεχνικοί στο ΚΠΠΕ. Στον «ΟΛΓΑΝΟ» 7 άτομα . Αυτές τις 
κοινωνικές δράσεις είχε αναπτύξει ο Δήμος Βέροιας. Η δημοτική επιχείρηση 
«ΗΦΑΙΣΤΟΣ» είχε 45 εργαζόμενους. Υπάλληλοι γραφείου, αποσπασμένοι στο Δήμο 
12 άτομα, 1 δασοπόνος, 2 ηλεκτρολόγοι, 6 οδηγοί του Δήμου, 2 χειριστές, 1 
καθαρίστρια, 4 εργάτες καθαριότητας. Σύνολο 28. Οι υπόλοιποι 17 ήταν τεχνίτες, 
οικοδόμοι στον ΗΦΑΙΣΤΟ. Γι αυτές τις κοινωνικές δράσεις είχε προσλάβει 
προσωπικό ο Δήμος. Γιατί το έκανε αυτό; Τον βόλευε; Είχε φθηνό εργατικό χέρι. 
Παρέκαμπτε το Νόμο Πεπονή. 20 περίπου εργαζόμενοι από τα ΤΣΑ ήταν δημότες 
από τους γύρω Δήμους του Ν.Ημαθίας.Να παίρνει από τον ΟΑΕΔ 5χιλ. επιδότηση 
για κάθε εργαζόμενο και να πληρώνει ο Βεροιώτης 8χιλ. και μάλιστα και για άτομα 
μη δημότες. Αλλά το ωραιότερο και το εγκληματικό  δεν είναι που εκμεταλλεύτηκαν 
τον πόνο των εργαζομένων για να βρουν εργασία, είναι το ότι τους πλήρωναν με τον  
κατώτερο μισθό 133 χιλ. δρχ. και τους άφηναν 4-6 μήνες απλήρωτους. Δεν 
διαμαρτυρήθηκε κανείς τότε. Το ωραιότερο είναι ότι άφησαν το Δήμο χωρίς στελέχη, 
εδώ και 3 χρόνια αυτοί οι εργαζόμενοι δεν μπορούσαν να μονιμοποιηθούν, ούτε 
γινόταν να μετατραπούν οι συμβάσεις τους σε αορίστου χρόνου. Ρητά και 
κατηγορηματικά το απαγορεύει το σύνταγμα. Αλλά η ελπίδα πεθαίνει τελευταία και 
κάποιοι έπαιζαν με την ελπίδα των εργαζόμενων. Έμεινε ο δήμος χωρίς στελέχη .Θα 
μπορούσε ο Δήμος να είχε  προκηρύξει θέσεις. Θα μπορούσε να έχει καλυμμένες τις 
θέσεις εργασίας. Θα μπορούσε να έχει επιστημονικό προσωπικό για να μπορεί να 
παρακολουθεί καλύτερα τη νομοθεσία και να ενημερώνει την πολιτική ηγεσία του 
Δήμου, τη διοίκηση του Δήμου για τη νομοθεσία. Η διοίκηση του Δήμου δεν είναι 
υποχρεωμένη να γνωρίζει όλη τη νομοθεσία του Ελληνικού Κράτους. Η υπηρεσία 
είναι υποχρεωμένη να ξέρει όλη τη νομοθεσία. Όταν μία υπηρεσία μένει χωρίς 
στελέχη, όταν μία δημοτική αρχή δεν την στελεχώνει με το κατάλληλο επιστημονικό 
προσωπικό αλλά φροντίζει τις θέσεις εργασίας να τις καλύπτει «έτσι» γιατί τον 
βολεύει οικονομικά, πολιτικά ή ψηφοθηρικά με υπαλλήλους, με τα κριτήρια που 
εκείνος καθορίζει, τέτοια αποτελέσματα θα έχουμε. Πότε έγινε η  αξιολόγηση των 
ΤΣΑ; Πότε συνεδρίασε το όργανο αυτό των ΤΣΑ για να αξιολογήσει τις δράσεις; 
Αλλά ποιες δράσεις να αξιολογήσει; Τις ανύπαρκτες; Τις γραφικές υπηρεσίες του 
Δήμου της Βέροιας; Της καθαριότητας; Των ηλεκτρολόγων; Αυτές τις δράσεις; Με 
το χαμηλό ημερομίσθιο;  

Σκόπιμα κε Ταχματζίδη δεν αναπτύξατε την επερώτησή σας. Εμείς με αυτές 
τις πολιτικές θα καταπολεμήσουμε την ανεργία. Με τις δικές σας πολιτικές δεν 
λύνονται θέματα ανεργίας. Λύνονται προσωρινά θέματα απασχόλησης. Η ωρομίσθια 
και μειωμένη απασχόληση δεν λύνει προβλήματα ανεργίας. Για να λυθεί το θέμα της 
ανεργίας πρέπει να υπάρξει ανάπτυξη. Αλλά ποια ανάπτυξη είδαμε στη Βέροια και 
στο Νομό τα τελευταία χρόνια;  

Μήπως  θυμάται κανείς  που ήταν η πόλη μας  και ο νομός μας τα 
προηγούμενα χρόνια; Ήταν στο επάνω σκαλοπάτι  της κλίμακας. Τώρα είναι στο 
κάτω σκαλοπάτι. Όσο για τα περί Λουδοβίκου, ότι δηλαδή ο παρών Δήμαρχος ασκεί 
εξουσία Λουδοβίκου, φαίνεται ότι και πάλι ο κ.Ταχματζίδης έχει στο μυαλό του τον 
προηγούμενο Δήμαρχο. Εκείνη η δημοτική αρχή ασκούσε εξουσία Λουδοβίκου και 
όχι η σημερινή. Η σημερινή δημοτική αρχή δεν πιστεύει σε δημαρχοκεντρικά 
συστήματα. Πιστεύει σε συστήματα που λένε ότι οι αποφάσεις του Δ.Σ. θα 
παίρνονται στο Δ.Σ. και έτσι θα γίνεται. Εάν προσωρινά με εντολή μου σταμάτησαν 
να εργάζονται οι εργαζόμενοι στα ΤΣΑ, πολύ ορθά έγινε και σταμάτησαν, μέχρι να 
ερευνηθεί το θέμα από το Νομικό Σύμβουλο. Από τη στιγμή που ο Νομικός 



Σύμβουλος γνωμοδοτήσει ότι οι αποφάσεις των διοικητικών συμβουλίων ήταν 
άκυρες, εμείς οφείλουμε να πάμε  το θέμα στο  διοικητικό συμβούλιο και αυτό να 
εξετάσει τη δυνατότητα ανανέωσης ή όχι. Μέχρι σήμερα και ευαισθησία δείξαμε  στο 
θέμα των εργαζομένων και τους είπαμε την αλήθεια, η οποία μπορεί να είναι σκληρή 
γι’ αυτούς και άλλους να τους δίνει βήμα για να ασκούν την πολιτική που ασκούν. 
Όμως θα πρέπει να αναλογισθούν και οι ίδιοι, όσοι θέλουν να παίζουν με τον πόνο 
των εργαζομένων, ότι κάποτε πρέπει να σταματήσουν να ασκούν τέτοια πολιτική. 

Ταχματζίδης :Επί προσωπικού για 2 ζητήματα. 
1)Όσον αφορά την απόφαση για αποχώρηση όταν υπήρχε πρόβλημα 

χρηματοδότησης των ΤΣΑ, είχα πει τότε στον πρώην Δήμαρχο, ως πρόεδρος του 
Εργατικού Κέντρου, ότι εάν σε 1 μήνα δε λυθεί το πρόβλημα, εμείς θα 
αποχωρήσουμε από το ΤΣΑ. 

2)Αξιολογήθηκε το ΤΣΑ με εντολή της 5ης Δ/νσης. 
Πρόεδρος :Δεν υπήρχε καμία προσωπική βολή προς το πρόσωπό σας. 

 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν για τη γενίκευση της συζήτησης; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 12 σύμβουλοι: 
Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος,  Α. 
Δελαβερίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Δ. Ταχματζίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Κ. 
Πουλασουχίδης, Η. Σοφιανίδης, Γ. Ορφανίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι δεν συμφωνούν; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 

Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. 
Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – 
Καραχατζή, Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. 
Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την από 15-1-2003 επερώτηση του δημοτικού συμβούλου Δημητρίου 
Ταχματζίδη, όπως αυτή αναπτύχθηκε και από τον ίδιο. 
2.- Τις απόψεις του Δημάρχου. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις των άρθρων 17 του Κανονισμού Εργασιών του Δημοτικού 
Συμβουλίου και 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Δεν εγκρίνει τη γενίκευση της συζήτησης επί του 1ου θέματος «Επί 
επερωτήσεως δημοτικού συμβούλου Δημητρίου Ταχματζίδη», σχετικά με 
εργαζομένους στα Τοπικά Σύμφωνα Απασχόλησης (Τ.Σ.Α.). 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    108/ 2003 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Δ. Ταχματζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Σ. Μηλιόπουλος 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Παπαστεργίου 
 Γ. Τροχόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 
 Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     

  ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   
 Π. Πιτούλιας   
 Γ. Μανακούλης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  13-2-2003 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
  
 


